## 兴奋剂检测专栏

## LC-MS/MS法定性检测保健品中非法添加的镇静催眠药

张建丽; 王占良; 张亦农

国家体育总局反兴奋剂中心, 北京 100029

收稿日期 2009-8-31 修回日期 2009-9-11 网络版发布日期:

摘要 建立了同时检测保健品中非法添加的8种镇静催眠药的分析方法。用甲醇直接提取,以10 mmol•L<sup>-1</sup> 甲酸铵(pH 3.5)和乙腈为流动相,采用Agilent Zorbax SB  $C_{18}$ (100 mm × 2.1 mm×3.5  $\mu$ m)色谱柱进行分离,电喷雾离子源,正离子多反应监测扫描方式分析检测。8种镇静催眠药的检测限均不高于1 mg•kg<sup>-1</sup>,回收率为73.3%~99.0%。

关键词 保健品 镇静催眠药 LC-MS/MS

分类号 0 657.63

## Detection of Sedative Hypnotic Drugs in Health Product s by LC-MS/MS

ZHANG Jian-Ii; WANG Zhan-Iiang; ZHANG Yi-nong

China Anti-Doping Agency, The State Sport General Administration, Beijin g 100029, China

**Abstract** Total of 8 sedative hypnotic drugs illegally mixed into health products were simultaneously detected by LC-MS/MS. Methanol was used as the extraction solution. Mobile phase was in cluded 10 mmol $^{\circ}$ L $^{-1}$  ammonium formate (pH 3.5) and acetonitrile. Agilent Zorbax SB C $_{18}$  (10

 $0~\text{mm} \times 2.1~\text{mm} \times 3.5~\mu\text{m}$ ) column was used to separate the compounds, and mass data were ac quired with the ESI(+) MRM mode. The LODs of sedative hyponotic drugs are no more than  $1~\text{mg} \cdot \text{kg}^{-1}$ . Recoveries of the eight drugs are 73.3%-99.0%.

Key words <u>health</u> products <u>sedative</u> <u>hypnotic</u> <u>drugs</u> <u>LC-MS/MS</u>

DOI

## 本文信息 Supporting info [PDF全文](120KB) [HTML全文](0KB) 参考文献 服务与反馈 地本文推荐给朋友 文章反馈

扩展功能

▶<u>浏览反馈信息</u> 相关信息

▶ <u>本刊中 包含"保健品"的 相关文章</u>

▶本文作者相关文章

· 张建丽

• 王占良

张亦农